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Raivo Korgi kõrgelennuli-
sed fotod Sinilinnus kõigi-
le uudistada. Lk 2

Elva linnapea pani Rõngu 
volikogu esimehe ameti 
maha. Lk 3

Vabariigi aastapäeval käis 
elvalane kirikus ja kont-
serdil. Lk 5

Teisipäeva õhtul Elva rae-
koja saali kogunenud lin-
nakodanikud heitsid linna-
ametnikele ette liigset sea-
dusekuulekust.

Sirje Veldi

Esmalt näitas abilinna-
pea Toomas Järveoja vara-
kult raekoja saali kogune-
nud inimestele multifilmi, 
kus lapselegi arusaadavalt 
tehakse selgeks, miks ja kui-
das prügi sorteerida.

“Nüüd on mul asi selge!” 
rõõmustas üks filmi vaada-
nud proua.

Pakendite kokku kogu-
mise võimalikkusest Elvas 
rääkis Eesti Pakendiringlu-
se müügijuht Kaur Kuurme. 
Ta märkis, et kuigi Elvas on 
koos ETO konteineritega 
kokku ligi kuuskümmend 
segapakendi- ja paberi-
papi konteinerit, koguneb 
ümbertöötlemiseks sobivat 
pakendit siiski tunduvalt vä-
hem.

“Taaskasutada saab vaid 
puhast pakendit,” kinnitas 
Kuurme. “Kui pakendikon-
teineris on näiteks salati-
karp, kus on sees salatijääk, 
siis selle konteineri sisu taas-
kasutamise võimalused on 
suhteliselt piiratud. Puhas 
pakend ei tähenda, et seda 
peaks nõudepesuvahendiga 
loputama. Täiesti piisav, kui 
ketšupipudel või salatikarp 
veega üle loputada.”

Suhteliselt hästi on Kuur-
me sõnul Elva piirkonnast 
kokku kogutud puhast pa-
berit ja pappi.

Teine probleem on selles, 
et konteinereid nihutatak-
se nende algsest asukohast 
kõrvale ning seetõttu ei leia 
prügiautojuht neid üles ning 
inimesed kaebavad, et kon-
teinerid ajavad üle ja nen-
de ümbrus on koristamata. 
Lepingu kohaselt peaks 
konteinereid tühjendatama 
vastavalt täituvusele. Kuur-
me usub, et olukord para-
neb oluliselt, kui valitakse 
jäätmevedaja ja hakatakse 
nõudma prügi sorteerimist. 
Seniste väikeste ja teinekord 
selgitavad sildid kaotanud 
roheliste konteinerite ase-
mel peaksid õige varsti ka 
Elvasse jõudma suuremad 
ja erivärvilised konteinerid, 
mis paiknevad grupiti ja 
mida enam nii hõlpus tei-
saldada ei ole. Kokkuleppe-
liselt on paberikonteinerid 
tähistatud sinisega, klaas 
rohelise ja segapakend kol-
lasega.

Saalist tuli ettepanek, et 
linna kodulehel võiks olla 
kaart, kus ära märgitud kõi-
gi kuuekümne üldkasuta-

tava konteineri asukohad. 
Inimeste sõnul on kummali-
ne poetada oma pakendeid 
kortermajade juures asuva-
tesse konteineritesse, mis-
tõttu peaksid need asuma 
neutraalsemates kohtades.

Linnakodanik Eevi 
Volmer tundis muret, kui-
das käib pakendite taaska-
sutamine.

“Kõik need jogurti topsid 
ja hapsid? Kuhu pakendid 
konkreetselt viiakse kui nad 
välja on korjatud? Kas ma 
pean kogu aeg mõtlema, et 
need vanad, kord kasutatud 
pakendid, mida kusagil ehk 
natuke pestakse... Ma lä-
hen ostan poest ja ei näe ka 
sinna sisse, nagu ma vanasti 
piimapudelisse nägin, et kui 
sealt tuleb midagi lunksti ja 
ma pean seda jooma... Kui-
das need pakendid nii puh-
taks tehakse?”

Raul Kuurme selgitas, et 
korduvalt kasutatakse vaid 
seda taarat, mis on seotud 
pandipakendiga.

“Kui näiteks toote õlle-
pudeli tagasi, siis see pestak-
se puhtaks ja sinna pannak-
se uuesti õlu. Jogurtitopsi 
ei panda kindlasti uuesti 
jogurtit sisse, vaid see lä-
heb ikka materjaliks vastava 
käitleja juurde ja sellest te-
hakse plastitehastes näiteks 
kraanuleid. See võetakse 
taaskasutusse teisel otstar-
bel, uue toote valmistami-
seks.”

Kuurme selgitas, et ena-
mus puhtast pakendist saa-
davast toorainest läheb Hii-
nasse, Eestis töödeldakse 
sekundaarseid jäätmeid vaid 
vähesel määral. Täielikult 
lahendamata on ka vanade 
riiete ja jalanõude kokku 
kogumine ja need rändavad 
hetkel koos olmeprügiga 
otse prügimäele.

Hoopis tulisemaks läks 
vaidlus, kui linnavalitsus 
hakkas tutvustama jäät-
mehoolduseeskirja ning 
korraldatud jäätmeveoga 
ka eramajadele laienevat 
kohustust omada lepingut, 
olmeprügikonteinerit ja vä-
hemalt kord kuus jäätmeid 
üle anda.

Inimesed küsisid, miks 
nad peavad maksma 50 
krooni lihtsalt selle eest, et 
prügiauto nende maja eest 
korra kuus läbi sõidab. Ini-
meste sõnul ei teki eramaja-
des, kus olmejäätmed kom-
posteeritakse, paber ahjus 
ära põletatakse ja pakend 
välja sorteeritakse, peaaegu 
üldse prügi.

“Kui ühes 50 liitrises kotis 
võib olla kuni 10 kilo prügi, 
siis tuleb prügi kilo hinnaks 
ju 5 krooni?” küsis linna-

kodanik Lijanne Aroella. 
“Kui on korralikult hoolda-
tud kinnistu, siis kes soovib 
omale seda konteinerit maja 
ette?”

“Elame abikaasaga ka-
hekesi ja meil on küsimus 
– kust saaks prügi?” küsis 
üks meeskodanik tagareast. 
“Miks peab suur auto sõitma 
peotäie prügi pärast? See on 
naljakas,” kostis saalist selge 
pahameel. “Kas Elva linn 
kehtestab jäätmemaksu? 
Nagu 50. aastal oli seanaha 
maks. Kui seanahka ei ol-
nud, maksid trahvi. Miks ei 
või tühjendada konteinereid 
korra kvartalis? Kes maksab 
kinni teed, mida suured prü-
giautod ära lõhuvad, et kon-
teinerile ligi pääseda?”

Kõlas ka arvamusi, et 
jäätmekäitlust ei saa juhtida 
kusagilt kaugelt, et sellega 
peaks tegelema kohalik ini-
mene ja prügimägi peaks 
asuma kolme kilomeetri 
kaugusel Elvast. Viimasele 
oponeeris noormees esi-
reast, kes küsis, kas keegi on 
käinud Lagujal inimesi agi-
teerimas, et nad ei võitleks 
prügimäe rajamise vastu. 
Vastuseks tuli: “Ega Laguja 
ei ole ju tegelikult Elva? Ma 
olen nõus ladustama prügi 
ka omaenda territooriumi-

le selleks, et minu lapsed ei 
peaks elama pärast prügi-
mäel.”

Tunti ka huvi, et miks 
prügi ei võeta vastu kaaluga 
vaid mahuga jne.

Linnaametnikud Kalev 
Kepp, Maarika Uprus ja le-
pinguline konsultant Raivo 
Markov nõustusid, et mit-
mes punktis on Jäätmesea-
dus problemaatiline, kuid 
püüdsid inimestele kannat-
likult selgitada, et paraku 
ei saa linnavalitsus ega voli-
kogu eirata või ümber teha 
kehtivaid seadusi.

“Jäätmevedajatel on või-
malik efektiivselt töötada 
nädala kaupa, seega siis iga 
nelja nädala järel,” ütles 
Markov. “140 liitrit on mi-
nimaalne maht, mida on 
võimalik mehhaniseeritult 
tühjendada. See ei tähenda, 
et kast peab täis saama.”

“Linn tegutseb seaduse 
raames. Me ei saa võtta vas-
tu määrust, mis on seadu-
sega vastuolus,” kinnitas ka 
Kalev Kepp. “Raul Kuurme 
ütles siin, et ka väga suur 
protsent pakenditest on 
praegu tegelikult olmeprügi. 
Metsa alla see ka iseenesest 
ei satu. Tegelikult sunnibki 
seaduse täitmine rohkem 
maksma neid, kes on korra-

likud.”
“Jätkem need seadused 

sinnapaika! Ärgake üles! 
Vene ajal olid kinnistu oma-
nikud kogu aeg põlu all, täp-
selt samuti on nüüd vabarii-
gi ajal,” hõigati saalist.

Lijanne Aroella sõnul 
teinud ta väikest uurimis-
tööd teistest omavalitsus-
test ja tema sõnul lubavat 
näiteks Põltsamaa linn oma 
inimestel, kes ei soovi liitu-
da korraldatud jäätmeveoga 
ning eramajadel, kus elavad 
üks või kaks inimest, anda 
prügi ära harvem kui kord 
kuus ning viia ise oma prügi 
Puhu-Ristis asuvasse jäät-
mejaama.

Toimetus helistas Põltsa-
maa linnavalitsusse ja sel-
gus, et Puhu-Ristis asuvas 
jäätmejaamas on võimalik 
üle anda ikka vaid eelnevalt 
sorteeritud jäätmeid. Küll 
aga lubavat nende jäätme-
hoolduseeskiri mitmel ma-
jal koopereeruda, sõlmida 
ühiseid lepinguid ja taotleda 
harvemat tühjendust. Selli-
ne seaduse eiramine on aga 
viinud selleni, et linnavoli-
kogus plaanib opositsioon 
avaldada seadusevastase 
eeskirja volikogule esita-
nud abilinnapea Tiit Kulule 
umbusaldust.

Kodanikud kutsusid 
linnaametnikke eirama seadust

Rõngu vald piirab 
raskeveokite liiklust

Seoses teede lagune-
misega kehtestas Rõngu 
vallavalitsus 14. veebrua-
rist Rõngu valla teedel 
liikluspiirangu mootorsõi-
dukitele, mis on raskemad 
kui kaheksa tonni. Need 
sõidukid võivad liigelda 
Rõngu valla teedel vaid 
vallavalitsuse eriloa alusel. 
Koormuspiirang kehtib 15. 
maini 2008 või kuni käes-
oleva määruse kehtetuks 
tunnistamiseni. EPP

Raamatukogus 
räägitakse poiste 
kasvatamisest

Laupäeval, 1. märtsil 
alustab Elva linnaraamatu-
kogus lastevanemate kool. 
Esimeses loengus räägib 
MTÜ Ellu psühholoog 
Tiia Listra poistest.

“Poistel on koolis roh-
kem probleeme ja raskusi 
nii õppimisel kui ka käitu-
mises,” ütleb Listra.

“Oleme tavaliselt pida-
nud kaks loengut poiste ja 
kaks tüdrukute vanemate-
le. Eraldi on olnud loengu 
teemad lapsevanematele 
ja lasteaednikele sellest, 
kuidas suhelda väikeste 
poistega. Paar kolm loen-
gut õpetavad kasvatama 
lastes sotsiaalseid oskusi 
ja empaatiavõimet. Oleme 
mõelnud, et lastevanemad 
võiksid koguneda pike-
maks nädalalõpuks näiteks 
suvel. Siis saaksid nad va-
jadusel ka individuaalset 
nõustamist.”

Listra sõnul on sel lau-
päeval oodatud loengut 
kuulama kõik, kes on seo-
tud poiste kasvatamisega. 
Aga ka emad ja isad, kellel 
on tütred, sest kord leiab 
ka nende tütar endale poi-
si ja pole kedagi teist pea-
le vanemate, kes talle siis 
võiks nõu anda.

Laupäeval räägitakse 
lastevanematele poiste 
muredest ja probleemidest 
ja sellest, miks need teki-
vad, ema ja isa osast poja 
kasvatamisel, koolis käiva 
poja toetamisest, kuidas 
õpetada poisse vastutama 
ja valikuid tegema. Rää-
gitakse poiste ja tüdruku-
te eripärast kaasaegsete 
uuringute valgusel, samuti 
poiste stressist ja paljust 
muustki. EPP

Vt ka www.ellu.ee 

Söakalt sõna võtnud Lijanne Aroella soovitas Elva linnaametnikel jäätmekäitluse osas eesku-
ju võtta Põltsamaa linnast, kus tema hinnangul on need asjad paremini korraldatud.

Foto: Sirje Veldi
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Peedut esindanud mälumängijad 
tegid sohki

Eelmisel reedel elustati Elva HKKs Sinilind taas unus-
tusse vajunud mälumäng. Küsimused koostasid ja mä-
lumängu viisid läbi suurte kogemustega mälumängurid 
Rein Ets ja Leino Pahtma Tartus tegutsevast MTÜst Ees-
ti Mõttespordi Selts. Võistlema kogunes üheksa neljaliik-
melist võistkonda.

Küsimusi oli kokku kolmkümmend ja need olid koon-
datud temaatilistesse blokkidesse. Küsimusi oli nii spor-
dist, ajaloost, geograafiast, loodusest, poliitikast... Maksi-
maalselt oli võimalik koguda 60 punkti.

“Mälumäng pole telemäng,” ütles ajaloolase hariduse-
ga Pahtma. “Kui näiteks Miljonimängus vastad ühe küsi-
muse valesti, siis langed mängust välja. Mälumängus võid 
lõpuni mängides saavutada veel väga häid tulemusi.”

Pahtma sõnul on mälumäng siis hästi koostatud ja pa-
kub vastajatele pinget, kui küsimused on piisavalt rasked 
ehk siis keegi ei saavuta maksimaalset tulemust. Väga 
hästi on, kui vastate mälumängus õigesti pooltele küsi-
mustele, kuid ka kolmandik õigeid vastuseid on hea prot-
sent.

“Samas on mälumängust kasu ka neile, kes jäävad 
kokkuvõttes viimaseks, sest nemad saavad kõige rohkem 
teada,” ütles Pahtma.

Elvas võitis möödunudreedese mälumängu Peedu KS, 
kes kogus 33 punkti, teiseks tulid 30 punktiga Lõvid ja 
kolmandaks 26 punktiga Elva linnavalitsuse võistkond. 
Viimasele kohale platseerus linnavolikogu.

Kummatigi jäi Elva Postipoisile silma, et esikohavõist-
kond ei teeninud punkte sugugi kõige ausamal teel, sest 
võistkonnaga oli vastuste üle aru pidamas veel kaks ini-
mest. See jäi nii žüriil kui teistel võistkondadel kahjuks 
märkamata ja Peedu KS kuulutati mälumängu võitjaks. 
EPP

Päästeteenistujatele jagati aumärke
25. veebruaril andsid siseminister Jüri Pihl ja Pääste-

ameti peadirektor Kalev Timberg Salme kultuurikesku-
ses üle 89 päästeteenistuse aumärki, teiste hulgas 23 ini-
mesele, kelle esitas autasustamiseks Lõuna-Eesti Pääste-
keskus.

Lõuna-Eesti Päästekeskuse Tartu keskkomando 
päästja Aleksandr Keerd sai Elupäästja I Klassi Medali, 
mis antakse mitmekordse elupäästmise eest. Seni ei ole 
Lõuna-Eesti Päästekeskusest elupäästmise eest sedavõrd 
väärikat tunnustust saadud.

Päästeteenistuse Medaliga silmapaistvate teenete eest 
tunnustati Lõuna-Eesti Päästekeskuse ennetustöö va-
nemspetsialist Eda Mõimi, Puhja tugikomando pealikku 
Kaido Õunapuud, Suure-Jaani tugikomando pealiku ase-
täitjat Lembit Udu, Alatskivi tugikomando vanempääst-
jat Pjotr Kohtovit, Suure-Jaani tugikomando päästjat 
Teet Seppa, insenertehnilise büroo juhtivinspektor Mati 
Umblejat ning tuleohutusbüroo vaneminspektor Ants 
Prüüsi.

Päästekeskuse ettepanekul pälvis Päästeteenistuse 
Hõberisti AS Eesti Raudtee ohutusosakonna peaspetsia-
list Marius Kupper silmapaistvate teenete ja panuse eest 
kriisireguleerimise valdkonnas. Päästeteenistuse Medali-
ga tunnustati SA Tartu Kliinikumi turbehaldusspetsialist 
Raul Vatsat samuti silmapaistvate teenete ja panuse eest 
kriisireguleerimise valdkonnas. Päästeteenistuse Medali 
saab Jõgeva Maavalitsuse terviseedenduse peaspetsialist 
Eha Anslan aktiivse ja laiapõhjalise panuse eest ennetus-
töö eestvedamise eest Jõgevamaal.

Päästeteenistuse aumärke jagatakse kaks korda aastas 
veebruaris ning septembris.

Päästeteenistuse aumärk antakse vapruse eest inimes-
te või vara päästmisel ja/või silmapaistvate teenete eest 
päästeala tööde tegemisel või päästeala arendamisel. 
EPP

Fotograaf Raivo Kork 
tellis lennuki, et näha ja 
jäädvustada Elva linna 
piltidele pilvede kõrguselt.

Virve Tomson

“Kui need fotod siin raa-
mitult on välja pandud, on 
igaüks neist meistriteos,” 
märkis näituse avamisel 
linnapea Reno Laidre. 
“Põnevad asjad sünnivad 
siis, kui jätkub hulle ideid 
ja julgust nende teostami-
seks!”

Elva linna ja Rõngu ae-
ropildistamise võttis Elva 
fotograaf Raivo Kork ette 
mullu maikuus.

Inspiratsiooni sai Kork 
mõne aasta eest lennukil 
Taani printsi pulmatsere-
mooniat jäädvustama sõi-
tes.

“Kui lendasime Hol-
landi kohal, tahtsin näha 
ja proovida pildile saada 
seda uhket tulbimerd, aga 
reisilennukilt ei õnnestu-
nud seda mul näha. Sealt 
tuli mõte kodulinnast ja 
Rõngu vallast lennukiga 
üle lennata ja pilte teha,” 
rääkis Kork.

Entusiastlik piltnik he-
listas võilillede õitsemise 
aegu Tartu lennuametisse 
ja üüris oma kulu ja kirja-
dega lennuki, mille tunni-
tasu oli 4000 krooni. Linna 
kohale õnnestus taevapilt-
nikul Tartu Ülenurme len-
nujaamast tõusta aga alles 
neljandal katsel.

“Pildistamisel on olu-
line, et lennuki aken alla 
käiks. Sellise lennuki sai 
tellida Lätist. Sellega läks 
nii kaua aega, et võilil-
led olid juba õitsenud,” 
rääkis Kork. “Pildistada 
tahtsin hommikupoole kui 
õhk selgem ja valgus hea. 
Esimesel korral ei tulnud 
pilooti, kui teisel päeval 
kohale jõudis, oli ilm juba 
pilves. Kolmandal korral 
avastas piloot stardirajal, 

et lennuki kumm on katki. 
Naine juba pahandas, et 
nii palju raha raiskan ära 
ja tont teab, mis kõik veel 
juhtuda võib.”

Linnulennult heade 
ülesvõtete tabamine osu-
tus kogenud, ent ratastoo-
lis fotograafile parajaks 
proovikiviks.

“Tuul vihises, silmadest 
vesi lendas. Pistad aparaa-
di aknast välja ja võitled 
tuulega. Midagi ei näinud, 
pildid paistsid läbi silma-
vee udused. Mõtlesin, et 
saaks ühegi pildi!” meenu-
tas fotograaf oma pilvede-
aluseid läbielamisi. “Kui 
maandusime, olid kõrvad 
ka vett täis ja õlad läbi-
märjad. Et neljasajast pil-
dist suurem osa siiski välja 
tuli ja praaki oli vähe, seda 
imestan isegi.”

Elva linna aeropildis-

tamisel jäid kaadrisse nii 
linna süda kui ümberkaud-
ne loodus. Linnulennult 
kindlaid kohti ja objekte 
tuvastada polnud kerge ei 
pildistades ega hiljem fo-
todel jäädvustatud kohti 
tuvastades.

“Ühe silmaga vaatasin, 
teisega ainult pildistasin,” 
rääkis Kork. “Mõtlesin, et 
kui üleval olen, on aega 
vähe, siis tuleb ainult tulis-
tada. Küll pärast on aega 
vaadata, mis pildile jäi.”

Näituse avapäeval pak-
kus uudistajatele huvi ae-
rofotodel oma kodukoha 
ja linna tähtsamate objek-
tide tuvastamine. Mõne 
pildi ees jätkus nuputamist 
kauemakski. Õhulennul on 
õnnestunud mitmel korral 
ühele pildile jäädvustada 
ka Elva kaks järve.

“Tõsiselt jahmatas pea-

tänav,” seletas väljapane-
kul koos tütrega kodumaja 
ja koolitee üles leidnud 
Anni Irs. “Mingi võsa, töös-
tushoone... Nagu äärelinn, 
aru ei saa, mis koht on. Siis 
avastasin – Sinilind! See ju 
meie peatänav!”

Julge pealehakkamise ja 
visaduse tasuks on ettevõt-
likul fotograafil õnnestu-
nud mitmesajast linnulen-
nult Elvast ja Rõngu ümb-
rusest tehtud pildist ära 
müüa suurem osa Elva ja 
Rõngu omavalitsustele ja 
Valguta külaseltsile. Elva 
linnavalitsusele müüdud 
neljakümnest ülesvõttest 
valiti väljapanekuks välja 
pooled.

Aerofotonäitust saab 
Sinilinnu fuajees näha es-
maspäevast reedeni kell 
9-17 kuni lihavõttepüha-
deni.

Raivo Korgi fotonäitus 
pakub äratundmisrõõmu

Põneva pildinäituse avapäeval rääkis fotograaf Raivo Kork oma värvikatest elamustest aerofotode valmimisel ja lubas uduste 
silmadega pildistamisvõtteid edaspidi mitte kasutada.

Aerofotodelt oli tore tuttavaid paiku avastada. Kultuurikeskuse Sinilind helitehnik-majan-
dusjuhataja Jüri Lamp leidis pildilt Elva äärelinna taustal terenduvas metsaroheluses üles 
endale kuuluva metsavalduse, mida tulid uudistama ka Tartumaa muuseumi kuraator An-
neli Aan (seljaga) ja kunstnik Anni Irs.

Fotod: Virve Tomson

Pildil on näha, kuidas Peedu võistkond konsulteerib tagu-
mistes ridades istujatega.

Foto: Virve Tomson
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MIS JUHTUS?

Vargused
24. veebruari öösel varastati Nõo alevikus Kivi tänaval 

ühe maja juures seisnud sõiduauto Volkswagen Golf rehv 
koos veljega.

Avalik kord
1. veebruaril kell 20.20 lõi Jaanis (s 1989) Nõo vallas 

jalaga puruks raudteejaamas infostendi klaasi.
23. veebruaril 20 minutit pärast südaööd viibis Elvas 

Käärdi teel 1992. aastal sündinud poiss, kes oli tarvita-
nud alkoholi. Sama päeval kell 07.25 tuigerdas joobnud 
ja koordinatsioonihäiretega Georgi (s 1956) Nõo vallas 
sõiduteel.

26. veebruaril kell 09.25 sõitis purjus Aivar (s 1962) 
Elvas jalgrattaga.

27. veebruaril kell 12.40 jõi Elvas Pargi tänaval alkoho-
li 1991. aastal sündinud tüdruk.

Roolijoodikud
21. veebruaril kell 13.05 juhtis Sulev (s 1964) Konguta 

vallas mopeedi napsisena, kell 13.30 jäi samas vallas sama 
teoga vahele Madis (s 1975).

23. veebruaril kell 20.05 juhtis purjus Toomas (s 1965) 
Rõngu vallas autot.

Liiklus
20. veebruaril kell 12.05 juhtis Endel (s 1937) Rõngu 

vallas sõidukit, kuid ei olnud turvavööga nõuetekohaselt 
kinnitatud.

21. veebruaril kell 11.35 teatati politseile liiklusõnne-
tusest Rannu vallas Konguta - Ervu maantee 1. kilomeet-
ril. Sõiduauto Audi 80, mille roolis oli alkoholijoobes Ka-
lev (s 1952), oli sõitnud kraavi katusele. Juht toimetati 
ekspertiisi ja hiljem kainenema. Et meest on ka varem 
joobes juhtimise eest karistatud, alustas politsei krimi-
naalmenetlust.

21. veebruaril kell 12.15 juhtis Nõo vallas 1949. aastal 
sündinud mees sõidukit asulavälisel teel lubatust kiiremi-
ni 23 km/h võrra.

22. veebruaril kell 9.35 ei täitnud Kairi (s 1979) Elvas 
sõidukiroolis liiklusmärgi “Peatumise keeld” nõudeid. 
Kell 11.10 juhtis 1979. aastal sündinud mees Elvas sõidu-
kit, mis ei olnud nõuetekohaselt läbinud tehnoülevaatust. 
Kell 11.35 ei täitnud Ivari (s 1972) autot juhtides liiklus-
märgi “Peatumise keeld” nõudeid.

23. veebruaril kell 19.33 kihutas Peeter (s 1983) Rõngu 
vallas oma sõidukiga asulavälisel teel lubatust kiiremini 
54 km/h võrra. Tund hiljem peeti samas vallas kinni Mar-
kuse (s 1989) juhitud auto, mehel polnud vastava kate-
gooria sõiduki juhtimise õigust.

25. veebruaril peeti Rõngu vallas poole tunni jooksul 
kinni kolm kiiruseületajat: kell 12.35 juhtis Agnes (s 1976) 
sõidukit lubatust kiiremini 18 km/h võrra, kell 12.55 1984. 
aastal sündinud noormees 16 km/h võrra, kell 13.05 Alek-
sandr (s 1964) 19 km/h võrra.

Samal päeval kell 13.20 juhtis Erich (s 1983) Elvas 
autot, mis ei olnud nõuetekohaselt läbinud tehnoüle-
vaatust. Veerand tundi hiljem tabati tehnoülevaatuseta 
sõiduki roolist Boris (s 1939). Kell 16.15 juhtis Rene (s 
1988) Elvas sõidukit liiklusmärgiga “Jalgtee” tähistatud 
teel. Kell 16.40 kihutas Elvas 20 km/h lubatust kiiremini 
Danel (s 1988).

26. veebruaril kell 13.35 ületas Harry (s 1952) Elvas 
asulasisesel teel kiirust 32 km/h võrra.

Lõuna-Eesti Päästekeskuse info
21. veebruaril kell 11.31 käisid päästjad Rannu vallas 

Ervu külas juhtunud liiklusavariil, kus abistati kannatanu 
kätte saamisel sõidukist ja turvati avariijärgset ohutust.

27. veebruaril kell 10.07 põles Nõo alevikus Voika kü-
las kombain, mis kohale saabunud päästjate poolt kiiresti 
kustutati. Kaugemale tuli ei levinud.

Kurjategijad üritasid Rõngus 
pangaautomaati varastada

Ööl vastu esmaspäeva üritasid kurjategijad varastada 
Tartumaal Rõngu alevikus asuvast kauplusest SEB Ees-
ti Ühispanga sularahaautomaati. Kurjategijad tungisid 
Rõngu alevikus asuvasse pagariärisse ilmselt akna kau-
du ning üritasid kaupluses asuvat masinat seina küljest 
lahti tõmmata. Vargust ei õnnestunud lõpule viia, kuna 
vargaid vedasid alt kasutatud abivahendid. Juhtunu uuri-
miseks on alustatud kriminaalmenetlust.

Politsei sai varguskatsest teada kella 3 ajal ja palub 
kõigil, kes sattusid tol ööl pagaripoe ümbruses midagi 
kahtlast märkama, helistada numbritel 110 või 730 8807.

Tegemist on teise samalaadse kuriteoga viimase kahe 
nädala jooksul. Võrumaal Rõuge alevikus varastasid kur-
jategijad pangaautomaadi ööl vastu 14. veebruari.

Lõuna Politseiprefektuuri Tartu politseiosakonna 
pressiesindaja Marge Kohtla sõnul püüab politsei selgi-
tada, kas kahe juhtumi vahel on seos. BNS

1. märtsist kehtestab 
Eesti Energia tütarfirma 
OÜ Jaotusvõrk elektrivõr-
guga liitumisel senisest kaks 
korda kõrgema tasu.

Vastavalt uutele tingi-
mustele maksab elektri-
võrguga liitumine kuni 400 
meetri kaugusel lähimast 
keskpinge elektriliinist 
1750 krooni ampri kohta 
pluss käibemaks. Elektrikü-
tet peamiselt mittekasutava 
keskmise eramaja elektri-
võrguga liitumine hakkab 
maksma ligi 40 000 krooni.

Praegu maksab kuni 400 

Tõuseb elektrivõrguga liitumise tasu
meetri kaugusel alajaamast 
elektrivõrguga liitumine 
kuni 100-amprise voolutu-
gevuse puhul 800 krooni 
ühe ampri kohta. Sellest 
tugevama voolutugevuse 
puhul maksab üks amper 
liitumisel 1400 krooni.

Muudatus puudutab 
peamiselt kinnisvaraaren-
dajaid ja endale uut eramut 
ehitavaid inimesi.

Jaotusvõrgu juhataja 
Margus Uudami sõnul on 
uute liitumispõhimõtete 
kehtestamise üks peami-
seid eesmärke lõpetada 

uute elektrivõrguga liituja-
te doteerimine kõigi teiste 
elektritarbijate arvelt, tea-
tas ettevõte.

“Kui senini maksid te-
gelikest liitumiskuludest 
45 protsenti kinni kõik 
elektritarbijad oma igakui-
se elektriarvega, siis uute 
põhimõtete järgi katavad 
liitumiskulud liitujad ise,” 
märkis Uudam.

Märtsini kehtiva kor-
ra alusel on niinimetatud 
kindlaksmääratud piir-
konnaks kuni 400 meetrit 
alajaamast, märtsist alates 

kuni 400 meetrit lähimast 
keskpinge elektriliinist.

Väljaspool kindlaksmää-
ratud piirkonda ehk kauge-
mal kui 400 meetrit kesk-
pinge elektriliinist tuleb 
kliendil alates 1. märtsist 
maksta liitumise eest kulu-
põhist tasu.

Kuludel põhinevat tasu 
arvutatakse individuaalselt 
ka detailplaneeringu alade-
le ehk kinnisvaraarenduse 
piirkondade liitumistele.

2007. aastal liitus elekt-
rivõrguga 5406 uut klienti. 
BNS

Paralleelselt Elva linnapea 
ja Rõngu vallavolikogu esi-
mehe ametit pidanud Reno 
Laidre esitas möödunud 
nädala neljapäevasel Rõn-
gu vallavolikogu istungil 
lahkumisavalduse pärast 
seda, kui kaheksa voliko-
gu liiget viieteistkümnest 
olid andnud sisse avalduse 
tema umbusaldamiseks.

Sirje Veldi

“Erakorralist istungit ei 
tule, sest ma juba astusin 
tagasi,” ütles Reno Laidre, 
kel väidetavalt oli plaanis 
see samm astuda kuu aja 
pärast. “Kuid kuna neil oli 
plaanis ka umbusaldusaval-
dus, siis et seda järgmisel 
volikogul päevakorda ei 
tuleks, tegin kuu aega kiire-
mini selle käigu ära.”

Vallasekretär Mariina 
Lehismets kinnitas, et Reno 
Laidre esitas kaks avaldust 
– ühe kirjutas volikogu is-
tungil ja teise vallasekretä-
rile järgmise päeva hommi-
kul. KOKSi § 46 võimaldab 
volikogu esimehel tagasi 
astuda vallasekretärile aval-
duse esitamisele järgne-
vast tööpäevast ehk siis 25. 
veebruarist.

Volikogu 
kasutusrendiga päri

Reno Laidre sõnul läksid 
pinged kooli remondi üm-
ber nii suureks, et ka eelar-
ve- ja majanduskomisjoni 
esimees Hillar Hänilane 
kirjutas avalduse ja loobus 
komisjoni esimehe kohast. 
Hänilase tagasiastumise 
põhjust ei olnud tema enda 
käest võimalik pärida, sest 
Hänilane polnud telefonitsi 
kättesaadav. Vallasekretär 
Mariina Lehismets arvas, et 
väidetavalt see niiviisi oli.

Volikogu istungil otsus-
tati kuulutada Rõngu kesk-
kooli renoveerimiseks välja 
riigihange ning pöörduda 
Keskkonnaministeeriumi 
poole taotlusega saada luba 
Rõngu keskkoolile hoones-
tusõiguse seadmiseks. Rõn-
gu kooli renoveerimistööde 

maksumus on hinnanguli-
selt 30-35 miljonit krooni ja 
hanke tingimuseks on kasu-
tusrent. Otsusega oli päri 11 
volikogu liiget 15st.

Reno Laidre hinnangul 
tähendab see otsus valla 
võlgadesse laskmist, sest 
Rõngu vald ei saa endale 
sellist laenukoormust luba-
da.

“Minu südametunnistus 
ei luba olla selle volikogu 
esimees, mis peatab aasta-
teks kogu arendustegevuse 
vallas,” märkis Laidre.

Laidre sõlmis kirjaliku 
kokkuleppe vallavanem 
Aivar Kuuskverega, mille 
kohaselt ta astub vallavane-
ma kohalt tagasi, kui Rõn-
gu kooli renoveerimistööd 
pole alanud käesoleva aasta 
1. juuliks.

Volikogu aseesimehe 
Kalju Hermanni sõnul 
Rõngu vallal rahapuudust 
ei ole, kuid kooli remondi-
ga pole suudetud alustada 

seetõttu, et mitu aastat on 
käinud kemplemine selle 
ümber, kas remontida kool 
etappide kaupa kahes osas 
või korraga. Hermanni sõ-
nul pole Reno Laidre Elva 
linnapeana huvitatud, et 
Rõngust saaks konkureeriv 
kool Elva gümnaasiumile.

“Selle lobitööga on ta 
juba päris kaugele läinud,” 
leidis Hermann. “Volikogus 
on talle ette heidetud ka, 
et oma tegemata jätmisi ja 
vigu ei maksa teiste kaela 
ajada. Robinson küll ei aja-
nud oma vigu teiste kaela, 
aga täna on see Renol hästi 
käes, et kõik teised on süü-
di, et linn rahast ilma jäi. 
On asju, mida pole viisakas 
ja õige öelda. Ma lihtsalt ei 
tohi mõnda asja rääkida...”

Riigihange omadele
Rõngu vallavolikogu on 

moodustanud riigihanke 
tingimuste väljatöötami-

seks ja läbiviimiseks ajutise 
komisjoni, mille koosseisus 
on kohalikud ettevõtjad 
Sulev Kuus ja Tiit Kollist, 
volikogu liige Heino Laks, 
vallavalitsuse esindajana 
vallavanem Aivar Kuusk-
vere ja ehitus- ja majandus-
teenistuse juhataja Tarmo 
Ruder ning advokaat Tam-
bet Mullari.

“Kuna läbiviidava hanke 
näol on tegemist erilise rii-
gihanke vormiga – võistleva 
dialoogiga, siis osaleb ko-
misjon valla esindajana sel-
les dialoogis. Dialoogi käi-
gus selgitatakse välja valla 
jaoks majanduslikult kõige 
soodsam pakkumine,” ütles 
Kuuskvere. “Vald ei laena 
ennast lõhki, sisuliselt peab 
pakkuja pakkuma vallale 
lepingu projekti, mille järgi 
vald saab rentida koolihoo-
net pika aja vältel ja paku-
tav rendisuhe on kasutus-
rent. Vastava kinnituse, et 
tegemist on kasutusrendi-
ga, peab andma vannutatud 
audiitor.”

Kuuskvere sõnul on han-
ke tingimusteks, et renovee-
rimise hind ei ületaks 30,5 
miljonit krooni, et koolima-
ja renoveeritakse võimali-
kult kiiresti ja võimalikult 
suures osas.

Umbes 3,3 miljoni kroo-
ni suurust kasutusrenti 
aastas peab vallavanem val-
lale igati jõukohaseks koor-
museks, mis ei ületa ühel 
eelarveaastal maksmisele 
kuuluvate võlakohustuste 
määra ja lubab osaleda ka 
hooldekodu ehituses.

Küsimusele, kuidas loo-
detakse leida firma, kes 
kümme aastat ootaks oma 
raha kättesaamisega ja et 
kas siin pole tegu korrupt-
sioonimaigulise kokkulep-
pega, kus valla magusaimale 
objektile seavad riigihanke-
tingimusi oma valla ettevõt-
jad, kes on nii komisjonis kui 
volikogus, vastas Hermann, 
et kõigil on võrdsed võima-
lused teha oma pakkumised 
ja riigihange ära võita. Ta ei 
näinud midagi halba selles, 
kui hanke võidaksidki ko-
halikud ettevõtjad.

Kooli remont on vallajuhid 
omavahel tülli ajanud

Reno Laidre hinnangul kasutab Rõngu vald koolile hoones-
tusõigust seades ja kasutusrenti lubades sama skeemi, millest 
nad RKASi puhul eelmise aasta suvel loobusid.

Foto: arhiiv
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*Eesti riigi 80. aastapäe-
vale pühendatud kontsert-
aktusel pidas peokõne Tiit 
Ustav. Haiglas viibinud 
linnapea Väino Uibo tervi-
tuskõne luges ette Herold 
Saare.

*Toimus linnavolikogu 
erakorraline istung. Mart 
Raudsaar, Enn Possul, 
Rein Kolk, Marianne 
Menning ja Teet Korsten 
olid koostanud eelnõu lin-
napea Väino Uibole umb-
usalduse avaldamiseks. Et 
linnapea ise oli haiglas, 
puhkes väitlus, kas on eeti-
line umbusaldusavaldust 
tagaselja arutada. Voli-
kogu esimees Laur Palgi 
tegi volikogu liikmetele 
ettepaneku lükata küsimu-
se arutamine edasi. Selle 
poolt oli kuus, vastu üheks 
liiget. Seepeale andis vo-
likogu esimees koosoleku 
juhatamise üle aseesimees 
Herold Saarele. Ka Saare 
keeldus koosolekut juha-
tamast. Reglemendijärg-
selt pidi nüüd juhatamise 
enda peale võtma vanim 
volikogu liige Jaan Rätsep, 
kes samuti keeldus.

Pärast vaheaega vali-
ti koosoleku juhatajaks 
Mart Raudsaar. Salajasest 
hääletamisest võttis osa 14 
volinikku, 10 neist oli lin-
napea umbusalduse aval-
damise poolt, 4 vastu. Lin-
napea kohusetäitjaks valiti 
maanõunik Evelin Mugu.

*Elvas loodi Elva Üür-
nike ja Korteriühistute 
Ühing. Juhatuse esime-
heks valiti Tõnu Pullerits.

*Vastlapäeva tähistati 
Elva lasketiirus. Selleks 
päevaks avati taas Tii-
ru baar, kus pakuti oa- ja 
mustikasuppi, teed, jogur-
tit ja vastlakukleid. Tenni-
seklubi juhataja Mare Tani 
sõnul kulus baari taastami-
seks veerand tundi, maja 
maha põletamiseks kulus 
aga suisa kaks põlengut.

Kruus muutis külmunud tänavad 
songermaaks

Linnakodanik tegi pildid Kõrre, Marja ja Heina tä-
navatelt, kus autoga saab veel kuidagi liigelda, küll aga 
mitte jalgsi.

“Aru ma ei saa, millise peakujuga inimene küll veab kül-
munud teele kruusa!?” küsib foto autor Vaida Valdner.

“Igal aastal tahaksime Elva linnas viia võimalikult pal-
ju tänavaid mustkatte alla, teha tolmuvabaks,” ütles Elva 
linnapea Reno Laidre. “Ühe eeltööna on vajalik aluskat-
te ehitus, mille tegemise aja antud juhul määras võimalus 
saada kruusa linna jaoks hea hinnaga. Analoogselt Mah-
lamäel Kõrre, Marja ja Rahu tänavate kruusaga katmisele 
käesoleval aastal teostasime möödunud aastal ka Tamsa 
tee täitmise ja siis jäi kate kenasti paika. Mahlamäe töö-
de ajale langenud ebasoodsad asjaolud (nädalavahetusel 
sadanud kõva vihm ja külmunud aluspinnas) muutsid 
teed raskelt läbitavaks. Loodan, et Mahlamäe elanikud 
annavad tekkinud ebameeldivuse linnale andeks. Suveks 
tolmuvabaks saavad tänavad peaksid kindlasti kohalikele 
elanikele meeldima.”

Elva heakorratelefonile
on tehtud 50 kõnet

Möödunud aasta 20. novembril esitletud Elva heakor-
ratelefonile 1889 on tänase seisuga teatanud elvalased 33 
probleemist, üldse on tehtud 50 kõnet.

Peamised probleemid, millest teatati, olid teede kor-
rashoid ja tänavavalgustus. Kõik kiiret reageerimist 
nõudvad teated on edasi suunatud valdkonna vastutava-
tele spetsialistidele.

Elva linnamajandusosakonna juhataja Kalev Kepi sõ-
nul on kõige rohkem kasu olnud tänavavalgustust puudu-
tavatest signaalidest.

Elva heakorratelefonile 1889 võib teada anda tänava-
aukudest, kustunud tänavalaternatest, ohtlikest jääpuri-
katest, lõhutud liiklusmärkidest, lahtistest kanalisatsioo-
nikaevuluukidest, teele kukkunud puudest jne.

Elva heakorratelefon 1889 töötab Tartumaal kõikides 
võrkudes ja sellele numbrile saab saata ka faksi. Nii helis-
tamine kui faksi saatmine maksab tavahinna. Probleemi-
dest võib teada anda ka e-posti teel heakord@elva.ee

Merike Järv
Elva LV avalikkussuhete spetsialist

Teisipäeva õhtul rääkis 
elvalastele haridus- ja 
teadusministeeriumi tege-
mistest ja plaanidest Eesti 
hariduselu edendamisel 
minister Tõnis Lukas.

Virve Tomson

Kultuurikeskuse hu-
basesse kohvikusaali oli 
haridus- ja teadusminister 
Tõnis Lukasega haridus-
alastel teemadel arutlema 
kogunenud paarkümmend 
elvalast. Vestlusringis rää-
kis minister esmatähtsatest 
muudatustest ja plaani-
dest haridussüsteemis ning 
märkis hariduse eelista-
tud positsiooni käesolevas 
koalitsioonilepingus, mil-
les haridus- ja teadusmi-
nisteeriumil on täita üks 
neljandik.

“Koalitsioonilepe pa-
neb teadusele ja hariduse-
le väga suure rõhu,” rääkis 
Lukas. “Praegu on selle 
aasta eelarve tegemisel 
haridus eelistatud. Nii teo-
reetiliselt kui praktiliselt 
on see koalitsioon pidanud 
haridust ja teadust oma li-
pukirjaks.”

Kõrghariduse ja teadu-
se väärtustamisel peab mi-
nister tähtsaks riigipoolset 
toetuse suurenemist ha-
riduse rahastamisel. Tõs-
tetud on õpetajate palka, 
uuel õppeaastal alustatak-
se noore õpetaja lähtetoe-
tuse maksmisega, prog-
ramm “sülearvutid õpeta-
jale” hakkab Lukase sõnul 
materialiseeruma esimesel 
poolaastal. Kavas on muu-
datused õppekavade aren-
damises, milles peetakse 
silmas järjepidevust eelmi-
se valitsuse ettevõtmistega. 

Õppekavade muutmisel 
on minister otsustanud 
esmakordselt viia õppeka-
va riigikogu tasemele, mis 
tähendab suurt arutelu ja 
ajakulu, kuid on kindlama-
tel alustel.

“Õppekava arendus, 
mis vahepeal on toppama 
jäänud, aga nüüd on uuesti 
n-ö kännu tagant lahti pää-
senud, toob loomulikult 
piikide murdmisi, mida lä-
hemale see mingile resul-
taadile hakkab jõudma,” 
seletas Lukas. “Õppekava 
tuleb viia riigikogu tase-
mele, et põhiteesid oleksid 
riigikogus heaks kiidetud. 
Tahaks, et uus õppekava 
rakenduks 2010. aastal. See 
nõuab kõvasti pingutust.”

Tõnis Lukas peab suu-
rimaks prioriteediks võit-
lust õpetajate palgatõusu 
eest, mis oleks 22 protsenti 
aastas ning hoiaks õpetaja-
te töötasu Eesti keskmise 
palga tasemel.

“See on sisuline küsi-
mus, see ei ole ainult pal-
gavõitlus,” märkis Lukas. 
“See on võitlus tegelikult 
kvaliteedi ja sisu eest. Kui 
õnnestub oma ametis häid, 
hakkamasaavaid õpetajaid 
lasteaedades ja koolides 
kinni hoida või pedagoo-
gitööle meelitada, on see 
laste haridusarengule ka-
suks.”

Vestlusringi kuulajas-
konda huvitas, kuidas saa-
da koolidesse tööle rohkem 
noori ja hakkajaid õpeta-
jaid, kes suudavad ennast 
ka pedagoogina maksma 
panna. Esmakordaselt 
kooli asuvale õpetajale 
lähtetoetuse maksmine ei 
garanteeri veel, et ta pe-
dagoogina hakkama saab 

või teist eriala ei vali. Kas 
ei peaks koolitatud peda-
googilt teisele erialale või 
teise riiki tööle suundudes 
kooliraha tagasi küsima?

“Kooliraha me tagasi 
küsima ei hakka,” lubas 
Lukas. “Ärgem kahetse-
gem haridusse pandud 
kroone. Isegi siis, kui ini-
mene realiseerib hariduse 
teises kohas, mõnel muul 
erialal. Tegelikult maksa-
me kinni inimese konku-
rentsivõime, kindluse elus 
hakkama saada.”

Tõnis Lukas selgitas omi 
seisukohti ka tudengipalga, 
riigieksamite, Tootsi- ja nn 
proklasside vajalikkusest ja 
mittevajalikkusest.

“Igasugust lahterdamist 
koolis õpitulemuste järgi 
näiteks 7.-9. klassides ei 
pea ma soovitavaks. Ka 
nn tasandusklassid pole 
head, sest õpilastes levib 
protestikäitumine ja hil-
jem ei saa neid enam n-ö 
ree peale,” rääkis Lukas. 
“Tootsi klassid on teine 
asi, kuid õpetaja peab seal 
olema professionaal. Neile 
on vaja leida aus lõpueksa-
mite sooritamise süsteem. 
Kui Tootsi klassi kasvan-
dik on õppinud põhimõt-
tel “kui tervet ei jõua, tee 
pool” ja kui lõpueksamil 
küsitakse ikka “täie raua-
ga”, siis on üsna selge, et 
ta eksamit ei soorita. Mis 
tähendab, et õpilased ja ka 
õpetajad hakkavad natuke 
“šlikerdama”, mis paraku 
toimubki.”

Minister ei pea õigeks 
tudengipalga maksmist, 
kuid rõhutas vajadust toe-
tada üliõpilasi, kes õpivad 
täiskoormusega, siduda 
toetus õppekava läbimise-

Tõnis Lukas: 
õpetajale materiaalne
ja moraalne kindlus!

ga, pidades silmas edasi-
jõudmist õpingutes.

Üheks tõsisemaks la-
hendustvajavaks küsimu-
seks peab Tõnis Lukas 
koolivägivalda.

“Nii moraalne kui füü-
siline initsiatiiv koolis peab 
olema õpetaja ja koolijuhi 
käes. Maksma peab nende 
sõna,” ütles minister. “See 
hakkab maksma siis, kui 
pedagoogid tunnetavad, et 
õpetaja sõimamine ja ter-
roriseerimine on karista-
tav, et õpetajat ei anta õpi-
lase korrale kutsumise eest 
kohtusse. Selleks, et õpe-
tajal oleks võimalik koolis 
kord saavutada, on mul 
käsil pakett konkreetseid 
ja juriidilisi ettepanekuid. 
Haridusministeeriumis 
teeme koos praktikutega 
käitumismudeleid. Tähtis 
on avada selles vallas ka 
avalikkuse silmad.”

Kohtumise haridus- ja 
teadusminister Tõnis Lu-
kasega korraldas Isamaa 
ja Res Publica Liidu (IRL) 
Elva osakond koostöös 
IRL Tartumaa piirkonna-
ga. 6. märtsil kohtub elva-
lastega erakonna esimees 
Mart Laar.

Ajaloolane ja poliitik Tõnis Lukas on muu hulgas pedagoogiametit pidanud Elva naaberval-
las Rõngu keskkoolis. Huvitava vestlusõhtu tänutäheks kinkis Elva volikogu esimees Leelo 
Suidt Tõnis Lukasele tuntud elvalasi tutvustava raamatu.

Foto: Virve Tomson

“Kõik need jogurti topsid 
ja hapsid? Kuhu pakendid 
konkreetselt viiakse kui nad 
välja on korjatud? Kas ma 
pean kogu aeg mõtlema, et 
need vanad, kord kasutatud 
pakendid, mida kusagil ehk 
natuke pestakse... Ma lähen 
ostan poest ja ei näe ka sin-
na sisse, nagu ma vanasti 
piimapudelisse nägin, et kui 
sealt tuleb midagi lunksti ja 
ma pean seda jooma... Kui-
das need pakendid nii puh-
taks tehakse?”

(Linnakodanik
Eevi Volmer)

ÜTLES...
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Sõbrapäev inglise keeles
13. veebruaril toimus Elva gümnaasiumi algkooli majas 
maakondlik sõbrapäev 4. klassidele inglise keeles.

Katrin Kurvits, inglise keele õpetaja

4. klasside sõbrapäeva pidu on saanud traditsiooniks. 
Sel aastal oli meie kord see üritus läbi viia. Koos Elva 
gümnaasiumi õpilastega mängisid ja võistlesid veel ühek-
sa kooli Tartu maakonnast. Külalisi tuli Ülenurmest, 
Lähtelt, Varalt, Nõost, Sillaotsast, Kõrvekülast, Rõngust, 
Kongutast ja Rannust.

Ürituse juhatasid sisse Elva gümnaasiumi inglise keele 
õpetajad Mari-Liis Tosmin ja Galina Pustõlnik. Järgnesid 
kõikide kohale tulnud koolide esinemised. Saime nautida 
teemakohaseid luuletusi, laule ja lühinäidendeid. Esine-
miste vahepaladeks olid iga kooli kaasa toodud mängud 
ja ühislaulud. Võisteldi ka viktoriinis, mille võitis Elva 
oma võistkond.

Lapsed osalesid kõiges aktiivselt ja huviga. Kõik lap-
sed olid tublid, ent siingi särasid eriliselt räpp-etteastega 
Elva poisid Peeter Kompus, Jonatan Kalmus ja Karl-
Kristopher Tigane.

Lõpus tänati kõiki õpetajaid, kes olid oma õpilased ke-
nasti ette valmistanud. Roosiõie said ka abiks olnud Elva 
kooli töötajad. Eriline tänu kuulub Elva kooli direktor 
Matti Kangorile ja A. Le Coq`i juhataja Tarmo Noobile, 
kelle vastutulelikkus võimaldas esinejatel peale etteas-
teid kosutada end kringli ja limonaadiga. Samuti täname 
abiks olnud vanemate klasside õpilasi. Õpetajad ja õpi-
lased jäid üritusega väga rahule. Jääme ootama järgmist 
sõbrapäeva pidu järgmises maakonna koolis.

Eesti Vabariigi 90. aasta-
päev tõi linnarahva Elva 
luteri kirikusse tänujuma-
lateenistusele ning piduli-
kule kontsert-aktusele kul-
tuurikeskusesse Sinilind.

Brit Tammeorg

Mida tähendab meile 
kodumaa tunne? Kas mõt-
leme selle üle igapäevaseid 
töid tehes või vaid vaba-
riigi aastapäeval? Selliste 
küsimustega panid EELK 
Elva koguduse õpeta-
ja Vallo Ehasalu ja Elva 
Baptistikoguduse pastor 
Peeter Tamm kirikus ol-
nud inimesi mõtisklema ja 
sügavuti endasse vaatama. 
Hoolimata vihmasest il-
mast oli elvalasi kirikusse 
tulnud üsna palju – silma 
jäid vaid üksikud vabad 
kohad.

Elva linnapea Reno 
Laidre sõnul oli märkimis-
väärne, et teenistust viisid 
läbi kahe erineva kogudu-
se õpetajad. See muutis 
jumalateenistuse mitme-
külgsemaks ja võimaldas 
igal ühel leida enda jaoks 
midagi.

“Meenub ärkamisaeg ja 
taasiseseisvumine,” mee-
nutas Laidre. “Olin siis se-

teenistusi koos rohkem kui 
kuus aastat. Ehasalu sõnul 
leidsid nad aastaid tagasi, 
et kuna nad usuvad sa-
masse Jumalasse ja Piibel 
on nende ühine Pühakiri, 
siis tuleks leida võimalus 
oma linnas teenida Juma-
lat ja kaaslinlasi ühiselt. 

Seda enam, et mõlemad 
kogudused kuuluvad kon-
fessiooni, mis on esindatud 
Eesti Kirikute Nõukogus.

Sinilinnus toimunud 
aastapäeva aktus üllatas 
külalisi uudse ülesehituse-
ga. Kõigepealt näidati poo-
letunnist dokfilmi “Eesti 
Vabariik 1918-1992”, mis 
andis lühiülevaate elust 
esimesel iseseisvusperioo-
dil, okupatsioonide ajastul 
ja iseseisvuse taastamise 
ajal.

Järgnesid kõned linna-
volikogu esimehelt Leelo 
Suidtilt, linnapea Reno 
Laidrelt ning Elva linna 
aukodanikult, emeriitpro-
fessor Karl Murult. Musit-
seeris barokkmuusika an-
sambel Tallinn Baroque.

Elva linnapea Reno 
Laidre andis auaadressi ja 
meene üle linna tänavu-
sele aukodanikule Valdur 
Bornile. Teenetemärgi ja 
meene said ka Enno Kuld-
kepp, Rein Saarlaid, kul-
tuuripreemia Elva Täht ja 
meene anti üle Ülo Laane-
saarele. Elva gümnaasiumi 
direktori Matti Kangori sõ-
nul olid mõlemad üritused 
sisukad, omanäolised ning 
meeldivaks vahelduseks 
argipäevale.

Elvas oli pühapäeval 
pühalikult pidulik meeleolu

Kultuurikeskuses Sinilind toimunud Eesti vabariigi 90. aastapäeva kontsert-aktusel õnnitlesid linna aukodanikuks valitud 
Valdur Borni ka endised töökaaslased. Auaadressi ja meene andsid üle linnapea Reno Laidre ja volikogu esimees Leelo Suidt 
(tagaplaanil).

Elva linna kõrgeima kultuuripreemia Elva Täht pälvinud 
dirigendi ja puhkpilliõpetaja Ülo Laanesaare teene on ka 
Elva puhkpilliorkestri taasloomine ja mängujõus hoidmine. 
Tänud puhkpillimuusika tegusa populariseerimise eest ja 
õnnitlused annab Laanesaarele üle Tiiu Karp.

Fotod: Merike Järv Elva noored mälumängus 
kolmandad
19. veebruaril toimusid Nõo reaalgümnaasiumis Tartu-
maa koolide meistrivõistlused mälumängus.

Brit Tammeorg

Noored kilvarid panid oma teadmised proovile Eesti 
Vabariigi teemadel.

Mälumängus osalesid gümnasistid 5-liikmelistes 
võistkondades, kellele esitati 30 küsimust kuue tee-
mabloki kaupa. Küsimusi oli nii ajaloost, kirjandusest, 
spordist, poliitikast.

Võitjaks osutus Puhja gümnaasiumi võistkond, tei-
seks tuli võõrustaja Nõo reaalgümnaasiumi võistkond ja 
kolmas koht kuulus Elva gümnaasiumile. Kõik esikol-
miku võistkondade liikmed ja nende juhendajad said 
autasuks Apollo raamatupoe kinkekaardid.

Elva kooli esindasid 11a klassi õpilased Kaarin 
Pender, Kaarel Pender, Sander Laks ja Allar Teder. 
Noori julgustas ja mälumängule registreeris Elva kooli 
direktor Matti Kangor.

“Minu jaoks pole need just esimesed mälumängu-
kogemused, sest olen varem osalenud ka täiskasvanute 
võistlustel Elva meeskonna koosseisus nii tali- kui su-
vemängudel ja ka Külakilva võistlustel,” ütles Kaarel 
Pender. “Oleme varem võistelnud ühel mälumängul 
Tartus, Kivilinna gümnaasiumis, kus saime Tartumaa ja 
Jõgevamaa koolide seas kuuenda koha 34 võistkonna 
seas.”

Penderi sõnul nad nendeks võistlusteks spetsiaalselt 
ei valmistunud.

“Mälumäng on nii lai ala, et seal ei saagi vist midagi 
ette valmistada,” arvas Kaarel. “Vaja on laia silmaringi 
ja kursis olemist uudiste ja poliitikaga. Võistlesime vana 
rasva pealt, mis on kogunenud kõigi nende aastatega ja 
teadmiste põhjal, mida oleme kõrva taha pannud.”

Küsimusele, kas olete rahul kolmanda kohaga või 
lootsite enamat, vastas Kaarin Pender, et kolmas koht 
pole kindlasti nende lagi.

“Paarile küsimusele oli vastus põhimõtteliselt ole-
mas, aga panime ikkagi teise variandi,” ütles Kaarin. 
“Tagantjärgi tarkus siiski ei aita. Muidugi läksime esiko-
ha peale välja, aga seekord ei õnnestunud.”

Ligemale kaks kuud 
kestva süvakontrolli ees-
märgiks on kaitsta liik-
lejaid ning vähendada 
liiklusõnnetustes raskelt 
vigastada saanud inimeste 
arvu.

Politseiameti liiklusjä-
relevalve ja korrakaitse 
osakonna politseidirektori 
Tarmo Miilitsa sõnul kont-
rollitakse turvavarustust 

Pildil on Elva gümnaasiumi mälumängu võistkond koo-
li raamatukogus. Vasakult: Kaarel Pender, Sander Laks, 
Kaarin Pender, Allar Teder. 

Foto: Brit Tammeorg

davõrd noor, et ei saanud 
täpselt aru, mis toimub, 
kuid tundsin, et midagi 
suurt ja võimast on teoksil. 
Kõik ülevad tunded seoses 
rahvuslikkusega pärinevad 
sellest ajast.”

Vallo Ehasalu ja Peeter 
Tamm on pidanud jumala-

Politsei tugevdas järelevalvet turvavöö 
kasutamise üle

ühes kindlas piirkonnas se-
nikaua, kuni olukord para-
neb. Kuna järelevalvet te-
hakse mitme kuu jooksul, 
siis lootus, et endast ja teis-
test liiklejatest mittehooliv 
sõidukijuht lähinädalatel 
lahtise turvavööga ringi 
sõites politseile vahele ei 
jää on vähe tõenäoline.

“2007. aastal hukkus 
autoavariides 126 inimest, 

kusjuures ainult 32 neist 
oli turvavööga kinnitatud,” 
lausus Tarmo Miilits. “Tur-
vavöö kasutamise korral 
oleks Eestis ellu jäänud 94 
inimest. See näitab, et po-
litsei peab pidevalt kont-
rollima turvavarustuse ka-
sutamist. Politsei ei tegut-
se mitte enda huvides, vaid 
ikka selleks, et kõik õnneli-
kult tervena koju oma pere 

juurde jõuaksid.”
Politsei tabas alates 

2007. aasta maikuust, mil 
suurendati liiklusjäreleval-
ve mahtu, kuni aasta lõpu-
ni igal nädalal keskmiselt 
500 turvavarustuse mitte-
kasutajat. Turvavarustuse 
mittekasutamise eest saab 
karistada kuni 3000-kroo-
nise rahatrahviga. BNS
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Noorjudokad tähistasid
vabariigi aastapäeva

Tähistamaks sportlikult Eesti Vabariigi 90ndat sün-
nipäeva korraldas judoklubi Do 24. veebruaril noorte-
turniiri. Tatamil võistlesid lisaks naistele ja tütarlastele 
noormehed kahes vanuseklassis. 2000. aastal sündinute 
ja nooremate seas heitles südilt Rihard Tamm, jõudes 
viiendale kohale. Sama tulemuse saavutasid ka vanemas 
vanuseklassis 1998.-1999. aastal sündinud poiste konku-
rentsis Siim Koppel ja Frederick Lakk kehakaalus kuni 
34 kg. Steve Saks rassis tatamil pronksmedali vääriliselt 
ja alistas otsustavas kohtumises Steve Zen klubi judoka 
Gert Rüütli. Kindlalt alistas kõik oma vastased Pärt Laas, 
saavutades esikoha kehakaalus kuni 34 kg. Saavutatud 
tulemus on sihikindla ja järjepideva treeningu vili. Raske-
kaalus maadelnud Kevin Kukk saavutas kaks matšivõitu, 
kuid pidi leppima neljanda kohaga. Tütarlastest saavutas 
hõbemedali Ingrid Kever kehakaalus kuni 57 kg. Eelolev 
nädalalõpp toob Tartusse Põhjamaade juunioride pare-
miku Do klubi 34. Rahvusvahelisele judoturniirile Esto-
nian Open.

Evelin Pihlak

Elvalastele teine koht Põlva rallilt
Tänavuse rallisõiduhooaja avas vabariigi aastapäeva 

eelõhtul Põlvas toimunud Eesti autoralli meistrisarja esi-
mene etapp “Põlva talv 2008”. Võidusõidule registreeru-
nud 94 rallipaarist lõpetas planeeritud kaheksast kiirus-
katsest kuus 49 ekipaaži. Teeolude halvenemise tõttu ot-
sustati kaks viimast katset ära jätta ja lõppjärjestus selgus 
kuue katse tulemuste põhjal.   Hooaega alustas võiduga 
N ralliklassi ekipaaž Margus Murakas  - Silver Kütt Mit-
subishi Lanceril.  

Hea sõidu tegi Elva autospordiklubi ekipaaž Tarmo 
Järveoja – Martin Järveoja, kes ralliklassis E10 saavutas 
Ford Fiestal Lembit Soe – Ahto Pihlase (Toyota Starlet) 
järel teise koha. Üldjärjestuses olid selle masinaklassi 
parimate kohad vastavalt 20. ja 33. Selja taha jäeti E10 
võistlusklassi viieteistkümne rallipaari seas Ladal kol-
mandale kohale sõitnud Janek Mõik –Tarmo Varvas (34. 
koht). EPP Tartumaa Tervisespordi-

keskuse korraldatud tervi-
sesari Melior sai esimese 
etapiga hea hoo sisse. Lu-
mepuudus ei lubanud küll 
suuski alla panna, kuid 
keppe tõelised spordisõb-
rad nurka ei visanud.

Karl Kontor

Tartu suusamaratoniks 
valminud uuelt finišipai-
galt suundus terviserajale 
sportlikku päeva nautima 
üle saja spordisõbra. Pla-
neeritud suusatamise ase-
mel läbiti rada kepikõnni-
ga. Oli ka jooksjaid ja jalg-
rattureid, sõprade, laste ja 
koertega koos jalutajaid. 
Stardinumbri said teiste 
hulgas ka koos emaga ra-
jale läinud äsjasündinud 
imikud ja veel sündimata 
titad, sest spordipisikuga 
nakatamine sellises eas ai-
tab kindlasti hiljem eemal 
hoida haigusepisikuid.

Stardipaigal tervitas 
saabujaid Elva abilinnapea 
Toomas Järveoja. Regist-
reerimisel rinnale riputa-
tud värviline number lisas 
tähtsust ja ühtsustunnet 
inimestega, kes peavad 
oluliseks sarnaseid väär-
tusi. Põgus keskendumine 
pulsilugemise hetkel tule-
tas meelde, et me ei võistle 
teistega, vaid valime rajal 
oma tempo ja distantsi pik-
kuse, mis ei koorma liigselt 
meie südant.

Raskelt rajalt naasnud 
tervisesportlaste särava-
tesse silmadesse lisas helki 
uhkus oma poriste jalanõu-
de ja riiete üle, mis võimal-

Tervisesarja hoogne algus

das tunda ennast natuke 
kangelasena. Hea enese-
tunde kinnituseks mõõde-
ti veel kord pulssi ja kanti 
korraldajatele ette läbitud 
kilomeetrite arv. Tulemuse 
põhjal tunnustati osalejate 
terveid südameid diplomi-
tega, mida jagasid usinad 
Elva spordiliidu kergejõus-

tiklastest sekretärineiud.
Terviserajal kulutatud 

energiat aitasid taastada 
Tartu õlletehase spordi-
joogid ja Puhja maheta-
lunik Tiiu Kõnnussaare 
imelised joogid õunamah-
last ja mustsõstraokstest 
ning tervistavad suupisted 
erinevatest aiasaadustest. 
Paljudele sobis hästi pä-
rast pingutust lõõgastumi-
ne tervisespordikeskuse 
saunalaval. Tartu Ülikooli 
Spordimeditsiini ja taas-
tusravi kliinikumi medõed 
mõõtsid lisaks pulsisage-
dusele huviliste soovi kor-
ral ka teisi kehalise võime-
te näitajaid.

Kuigi võistlust ei toimu-
nud, olid Rannu maapa-
randusfirma Melior-M ja 
suusataja Silja Suija spor-

dikaupu turustav firma 
Silja Sport välja pannud 
hulgaliselt auhindu. Oma 
panuse auhinnafondi an-
dis ka Eesti Terviseradade 
SA, kellel oli tähtis osa 
vastvalminud maratoni 
uue finišipaiga ettevalmis-
tamisel koos Rannu maa-
parandusfirmaga. Tervi-
sesarja toetamise tähtsust 
on mõistnud ja tegudega 
kinnitanud ka Elva linna-
valitsus, Tartu maavalitsus, 
Rõngu vallavalitsus, Eesti 
Kultuurkapital ja Hasart-
mängumaksu Nõukogu.

Kõige väiksematele osa-
võtjatele jagati Odlo spor-
dimütse kohe rajalt saabu-
misel. Suuremate auhinda-
de loosimisel oli fortuunaks 
Mihkel Unt. Loosiauhinna 
võitsid Alvar Rebane, Ardo 
Annama, Kaisa Viljar, 
Bill-Gabriel Koppel, Ja-
nis Pakasaar (spordisärk), 
Berit Neumann ja Maria 
Leier (suusamüts).

Silja Spordi kinkekaar-
di realiseerimisrõõm sai 
osaks 1000 krooni ulatuses 
Karl Arivale, 750 kroo-
ni eest Reet Härsonile ja 
Sander Melkile ning 500 
krooni osas Pille Rebasele 
ja Jana Stetsile. Jana Stetsi 
õnnenumber oli stardis 
69, mille ta registreeris 
oma veel sündimata poja 
Joonatan Austa nimele. 
Seega võitis Elva parima 
tegevjalgratturi poeg oma 
esimese auhinna juba 
enne sündi. Vanima osa-
võtja eriauhinna said nais-
test Aime Mets ja meestest 
Jüri Zimmermann.

Tuisukuul ilusa kevad-
päikesega liigutamine loo-
duses andis lisaks liigeste 
ja lihaste tervisele juurde 
tubli annuse head tuju ja 
positiivseid elamusi.

Tervisespordikeskuse 
tervisesarja teine etapp, 
mille peasponsoriks on 
Ökoteh OÜ, toimub 29. 
aprillil. Kavas on jooksmi-
ne, kuid kepikõnd ja muud 
valikud on samuti lubatud.

Tervisepäeva nautijad marssisid metsarajale reipal kepikõnnisammul.

Jana Stets registreeris tervisepäeval osaleja rinnanumbri 
peagi sündiva poja Joonatani nimele, mille eest pisipõnn loo-
si tahtel oma esimese auhinna juba enne sündi välja teenis.

Fotod: erakogu

Maakonnaliinide bussipilet kallineb
Alates 1. märtsist kallineb Tartumaa maakonnaliinidel 

odavaim bussipilet 3 krooni ja kalleim 5 krooni võrra.
19. veebruaril toimus Tartu maavalitsuses maakonna 

ühistranspordikomisjoni koosolek. Tartu maakonna bus-
siliine teenindav AS GoBus oli esitanud taotluse tõsta 
alates 1. märtsist vähimat ja suurimat üksikpileti hinda.

Komisjon vaatas taotluse läbi, kuid ei nõustunud nii 
suure hinnatõusuga nagu vedaja seda soovis. Arutelu ja 
rehkendamise tulemusena lepiti viimaks kokku, et oda-
vaim üksikpilet võib alates 1. märtsist hakata maksma 13 
krooni (seni 10 krooni) ning selle eest saaks sõita kuni 
17 km (seni 13 km) kaugusele. Kalleim üksikpilet hakkab 
maksma 45 krooni (seni 40 krooni) ja selle eest saab sõita 
60-88 km (seni 53-88 km) kaugusele.

Kehtima jäävad AS GoBusi juurutatud GO IN soo-
duskaardid. 10% soodustusega maksab odavaim pilet 
11.70 ja kalleim 40.50, 15% soodustusega vastavalt 11.10 
ja 38.30. 

Vaata ka: www.gobus.ee TMV

UUDISED
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Ostame metsa- ja põllumaad. 
Info: www.kinnistu.ee. 526 3986

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Betoon pumpamisega. Tel. 529 
1979

Müüa pikad küttepinnud. 5399 
9140

Küttepuud (ka kuiva). 513 8937

Müüa puitbriketti kohaletoomi-
sega. 1 kott u 950 kg 1600 kr, pa-
kitult 2100 kr. 506 6684

OÜ müüb pidevalt ehituslikku 
saematerjali. 5373 5466

Müüa höövel- ja saematerjali. 
Info tel. 504 9180

OÜ Ökoteh müüb saematerjali ja 
küttepinde. 5341 5433

Müüa tükeldatud küttepinnud 
(mänd, 50 cm, 1cm³ 250 kr). Info 
tel. 517 7394 alates kl 16

Müüa treipink. 5553 5848

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Bobcati teenus. 529 6706

9kohal. bussi rent (ka juhiga). 
5332 6191, www.bussilaenutus.
ee

Teen krohvimis- ja plaatimistöid 
Elvas. 5555 8505

Pubi Vapper Mäger vajab kok-
ka. Väljaõppe võimalus. Tel. 504 
9035, 730 3616

SA Uderna Hooldekodu pakub 
tööd hooldajale ja kokale. Info 
tel. 529 5620

SA Nõo Hooldekodu võtab tööle 
meditsiiniõe, hooldaja ja koris-
taja. Info tel. 745 5365

Elva Gümnaasium võtab tööle 
remonditöölise. Lisainfo telefonil 
730 1823, 5300 8003

Müüa 2-toal. ahik. korter 
Arbimäel, 650 000.- 5385 0535

Müüa 4-toaline renov. korter 
Rõngus. Uus köögimööbel koos 
tehnikaga, vannitoas pesumasin 
jne. Hind 650 000.-. Tel. 529 1558

Üürile anda maja Elvas. Tel 529 
1451 www.estkinnisvara.ee

PANDITA KIIRLAENUD kuni 
7000 kr, suurem laen sõidu-
ki (jääb Teile) või kinnisva-
ra tagatisel. Lõunalaenud 
OÜ, Jüri 39, Võru, www.
lounalaenud.ee 5680 8199.
Nüüd ka laupäeval avatud!

Võlgade KIIRMENETLUS koh-
tuväliselt ja kohtus, õigusabi, 
tel. 5551 8899, Lõunalaenud 
OÜ, Jüri 39, Võru

KUULUTUSED

Toimetaja Sirje Veldi, küljendaja Kristina Kütt. Väljaandja OÜ 
Elva Postipoiss, Elva, Kesk 32, juhataja Kersti Koosa. Toetaja 
Elva Linnavalitsus. Trükk AS Võru Täht. Kuulutuste vastuvõtt 
E, T, K kella 10-17 raekojas Kesk 32 tuba 209. Tel. 730 9899,  
e-mail: epoiss@kodu.ee. Toimetusel on õigus kaastöid toimetada 
ja lühendada nende selguse huvides. Kaastöid ei retsenseerita ega 
tagastata. Toimetus ei vastuta reklaamide ja kuulutuste sisu eest. 
Elva Postipoiss on Eesti Ajalehtede Liidu liige. Kaebuste korral 
ajalehe sisu kohta võite pöörduda Pressinõukogusse pn@eall.ee 
või tel. 646 3363

Kaotus on valus,
mälestus jääb

AGU PETT
Mälestame head sõbralikku

ja abivalmis naabrit.
Siiras kaastunne Vivele, 

Maretile, Andrusele, Marele, 
Kaikole ja Raunole perega 
kalli abikaasa, isa, äia ja 
vanaisa kaotuse puhul.

Leili, Endel, Maret, Jüri

Südamlik kaastunne omastele
MARGARITA KIISI

surma puhul.

Hilja, Signe, Urmas, Olev

Mälestame
RUDOLF TUVI

Südamlik kaastunne omastele.

Amanda, Elisabeth

26. veebruaril otsustati:
Anda raieluba Tartu 

mnt 29g kinnistu kõrval 
elektripaigaldise kaitse-
vööndis kahe kasepuu 
raiumiseks; ehitusluba 

LINNAVALITSUSE ISTUNG

Palu tee 13 üksikelamu 
laiendamiseks; kirjalik 
nõusolek J. Kärneri 38 abi-
hoone püstitamiseks.

Määrata lapse sünnitoe-
tus Svetlana Pihlapsoole; 

Plaatimis- ja santehnilised tööd. 
5399 1106

Ei ole sõnu,
mis leevendaks valu…
kuid mälestus on jääv

AGU PETT
Sügav kaastunne lesele laste 
ja lastelastega ja õde Mallele 

perega.

Perekonnad Anton ja Miilaste

Projekti- ja tegevustoetused aastaks 2008

Täname kõiki, kes toetasid 
meid leinas Rudolf Tuvi 

kaotuse puhul.
Lesk ja lapsed peredega

Avaldame kaastunnet
Asko Vesterile ja
August Vesterile

ELVI RESSAARE
kaotuse puhul.

Elva Kommunaalettevõte OÜ
Elva Kommunaal Grupp OÜ
Aqua & waste services OÜ

Südamlik kaastunne
Leilile ja tütrele perega

kalli
GUSTAV ZEIGERI

kaotuse puhul.

Töökaaslased endisest
Elva viljasalvest

kultuuripreemia “ELVA 
TÄHT” saajale Ülo Laa-
nesaarele stipendium 5000 
krooni.

Kinnitada registreerin-
gu õigsus majandustegevu-

se registris: OÜ Vallentec, 
NoresteX Trading OÜ, 
Greenland Haljastus OÜ.

Salle Ritso
Linnasekretäri asendaja

Eesti Naiste Varjupai-
kade Liit avab 8. märt-
sil üleriigilise abitelefoni 
1492, mille eesmärgiks on 
pakkuda abi, toetust ja 
informatsiooni vaimset, 
füüsilist, seksuaalset, ma-
janduslikku jm vägivalda 
kogenud naistele.

Helistajatel on võimalik 
saada kriisiabi, nõustamist 
ja informatsiooni abisaa-
mise võimaluste kohta üle 
Eesti, samuti teavet vasta-
vasisulisest seadusandlu-
sest ja juhtnööre edasiseks 
asjaajamiseks.

Telefon on avatud iga 
päev kella 10-18, edaspidi 

on plaanis tööaega piken-
dada.

Üleriigiline abitelefon 
on jätkuks 2006. aastal 

alustatud projektile “Kui 
armastus teeb haiget”. 
Vastavalt uuringutele ko-
geb Eestis igal aastal füüsi-

Üleriigiline abitelefon vägivalda kogenud naistele
list vägivalda 41 000 naist. 
Praeguseks tegutseb rii-
gis neli naiste varjupaika: 
Tallinnas, Tartus, Tapal ja 
Ida-Virumaal, mis paku-

vad abi ja toetust lähisuh-
tevägivalla all kannatanud 
naistele. Projekti rahastab 
Hasartmängumaksu Nõu-
kogu. EPP

Foto: internet



OÜ Marepleks   *   Valga mnt 7A   *   tel 7 303 665

Parimad autokaubad - FIXUS!
WWW.FIXUS.EE

PUULÕHKUMISMASIN
LS5T-52TEHNILISED ANDMED:

MAKSIMAALNE HALU PIKKUS  52CM
SOOVITATAV MAX. HALU PAKSUS  25CM
SURUMISJÕUD  5T
ELEKTRIMOOTORI VÕIMSUS  2KW
KAAL  50KG

4990.-

UUDIS!

MOOTORSAAG MS 180 C ErgoStart

31,8cm3/1,5kW 2-takt. bens.mootor,
 kaal 4,2kg, juhtplaat 35cm,
 kett 1,3mm 3/8PM

4290.-

TASUTA kaasa
      saekott
(norm.hind 450.-)

MOOTORSAAG MS 170

 30,1cm3/1,3kW 2-takt. bens.mootor,
 kaal 3,9kg, juhtplaat 30cm,
 kett 1,3mm 3/8PM

alates 115.- kuusalates 117.- kuus

alates 136.- kuus

 LISAVARUSTUSENA KAASAS:
 VAHETÜKK 37 CM HALGUDE LÕHKUMISEKS

Kliendikaardiga kõikidelt ostudelt -5% allahindlust.

2990.-

1. märts 20088


